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 بررسی طرح ممنوعیت انتصاب
 مدیران  2 تابعیتی در کمیسیون 

ابوالفضل عمویی سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در گفتگو 
با تســنیم، اظهار داشت: طرح ممنوعیت انتخاب یا 
انتصاب مقامــات و  مدیران  دارای تابعیت مضاعف و 
 مرتبط با کشورهای خارجی در دستورکار کمیسیون 
امنیت ملی مجلس اســت. همچنین بررسی طرح 
تشــکیل ســازمان پدافند غیرعامل کشور با حضور 
نماینده شــورای نگهبان  و مســئولان دستگاه های 
ذی ربط بررســی خواهد شــد.وی افزود: دستورکار 
دیگر این کمیسیون مروری بر مباحث و  چالش های 
اجتماعی کشور با حضور مسئولان ذیربط از فراجا و 
سازمان های مردمی است. همچنین در کمیته امنیت 
لوایح موافقتنامه همکاری در حوزه امنیت اطلاعات 
بیــن دولت جمهوری اســلامی ایــران  و جمهوری 
فدراســیون روســیه، موافقتنامه همکاری در حوزه 
امنیت اطلاعات  بین دولت جمهوری اسلامی ایران  
و دولت جمهوری بــلاروس در زمینه همکاری های 
امنیتــی، موافقتنامه تاســیس و چارچوب فعالیت 
مراکــز فرهنگی بینابین دولت جمهوری اســلامی 
ایران  و دولت فدراســیون روســیه بررســی خواهد 
شد.سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: 
کمیته دیپلماسی اقتصادی بررسی طرح الزام دولت 
به طراحی و اجرای دیپلماســی اقتصادی با رویکرد 
تقویــت زنجیره هــای ارزش در حوزه های صنعتی، 

تولیدی و خدماتی را در دستور کار دارد.

 سردار جلالی: هوش مصنوعی
 وارد دفاع سایبری می شود

به گزارش روابط عمومی ســازمان پدافند غیرعامل، 
ســردار غلامرضا جلالــی رئیس ســازمان پدافند 
غیرعامل در برنامه صف اول، در ابتدا اقدام غرورآفرین 
و موفقیت آمیز ناوگروه 86 نیروی دریایی راهبردی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران در ماموریت دریانوردی 
دور کره زمیــن را تبریک و به همه دلاورمردان این 
نیرو خداقوت و دســتمریزاد گفت و این اقدام را در 
راستای افزایش قدرت ملی و اقتدار دریایی نیروهای 

مسلح کشور حائز اهمیت دانست.
در ادامه رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور با 
بیان اینکه در شــش ماه گذشته با پدیده ای مواجه 
بودیم که می توان از آن به عنوان جنگ ترکیبی علیه 
ملت ایران یاد کرد، اظهار داشــت: در همین راستا 
سازمان پدافند غیرعامل کشور به بررسی و رصد مدل 
تهدیدات دشمن و کشف این الگو پرداخت و موفق 
به رمزگشایی از الگوی استراتژی دشمن، تحت عنوان 
استراتژی جنگ ترکیبی گردید که طی آن 6 حوزه 
که با ترکیب عناصر اثرگذار بر کشور، مدل جدیدی از 
تهدید را علیه ملت ایران به وجود آورده بود، مشخص 
شد.وی ادامه داد: با تشخیص تهدید، به سرعت الگوی 
اولیه برای دفاع ترکیبی پنج لایه آماده ســازی شد. 
لایه نخست انجام اقدامات پیشگیرانه پدافند سایبری 
بود یعنی انجام اقدامات فنی، عملیاتی و تخصصی تا 
آسیب پذیری ها را کاهش داده و آمادگی ها را در حوزه 
سایبری کشور ارتقا دهیم.سردار جلالی با بیان اینکه 
امروز شاهد اضافه شدن موضوع هوش مصنوعی به 
فضای سایبری هستیم، توضیح داد: هوش مصنوعی، 
پیشــران بسیار ارزشمندی اســت که در حوزه های 
مختلفی کارایی خود را نشان داده است. جمع بندی 
سازمان پدافند غیرعامل کشور این است که در سال 
1402، هوش مصنوعی وارد دفاع سایبری شود که در 
همین زمینه، شرکتهای دانش بنیان داخلی بسیاری 
مشــغول فعالیت هستند که به دنبال بهره مندی از 
توان آنها هســتیم. رصد و پایش، کشــف و برطرف 
کردن و امن ســازی تهدید سایبری و پایدارسازی و 
تداوم کارکرد از جمله زمینه هایی است که می توان 
از هوش مصنوعی بهره برد.رئیس ســازمان پدافند 
غیرعامل کشــور با بیان اینکه زیرساختهای مدرن 
امروزی عمدتا هوشمند هستند، خاطرنشان کرد: بعد 
از حوادث 11 سپتامبر، دانش جدیدی تحت عنوان 
حفاظت از زیرساخت )CIP( به وجود آمد. سازمان 
پدافند غیرعامل کشور با همکاری جامعه دانشگاهی 
کشور با مطالعه این علم جدید، یک الگوی بومی برای 

حفاظت از زیرساختها معرفی کرد.

وزیر کشور:
پیش بینی های خوبی در لایحه »برگزاری 

تجمعات« صورت گرفته است
احمد وحیــدی در گفت وگو با ایلنا، درباره ارســال 
»لایحه جامع انتخابات« از وزارت کشور به مجلس و 
این که مجلس هم درباره قانون انتخابات طرحی دارد، 
آیا وزارت کشــور با مجلس در خصوص این لایحه 
جامع در تعامل بوده یا این کــه بعد از اعلام وصول 
در صحن بــا مجلس در این خصوص وارد گفت وگو 
می شــود، گفت: ما در رابطه با طرح مجلس هم در 
تعامل هستیم، معهذا چون موظف بودیم لایحه جامع 

را بفرستیم ما لایحه را فرستادیم.
وزیر کشور خاطرنشان کرد: آن طرحی که در مجلس 
بود ناظر بر بخشــی از ابعاد انتخابــات بود که الان 
کارش دنبال می شــود آن چیزی که ما فرستادیم، 
لایحه جامع انتخابات و تکلیف ما بود که اقدام کردیم.

وی درباره ارســال لایحه برگــزاری راهپیمایی ها و 
تجمعات از سوی وزارت کشور که به گفته نمایندگان، 
دولت تجمعات صنفی و سیاسی را از یکدیگر تفکیک 
کرده است، عنوان کرد: لایحه تجمعات را به مجلس 
فرســتادیم و در آن پیش بینی هــای خوبی صورت 

گرفته است. 
وزیر کشــور ادامه داد: البته همزمان هم طرحی در 
مجلس در حال بررسی بود، لایحه ما هم رفته است 

دیگر باید مجلس بررسی کند و تصمیم بگیرد.

خبر

 سلیمی نمین: نبود »لاریجانی«
 به نفع یک جریان سیاسی است

یک فعال سیاسی اصولگرا  گفت: بحث خالص سازی هم 
اولین بار توســط جبهه پایداری مطرح شد و گفتند ما 
برای خالص سازی این جریان را راه انداختیم،برای اینکه 
خودمان سهمی در قدرت داشته باشیم و بعد ها مشخص 
شد که خیر، این یک پوششی بیشتر نبوده و بیشترین 
سهم خواهی را این جریان در انتخابات گذشته پی گرفته 
است.عباس سلیمی نمین در گفت وگو با خبرآنلاین در 
پاسخ به ســوالی مبنی بر این که آیا پایداری ها در این 
دوره نیز آن ها به دنبال ســهم بیشتری هستند؟ اظهار 
کرد:  ممکن است این سهل طلبی به دیگران هم سرایت 
کرده باشد، من نمی خواهم خیلی تاکید بر روی مصادق 
داشته باشم، مگر در جبهه اصلاحات نیستند کسانی که 
می گویند ما فقط نماینده اصلاحات هستیم، آن ها هم به 
گونه ای همین حرف را می زنند و به همین شیوه میدان را 
برای خود تهی می کنند تا ترُک تازی کنند.او افزود:  معلوم 
است که ما هرچه منافع گروهی را لحاظ کنیم و از منافع 
کلان فاصله بگیریم به طورطبیعی به زیان جامعه است. 
این که آقای لاریجانی نباشد به نفع یک جریان سیاسی 
است نه به نفع جامعه. یا اگر فلان شخصیت دیگر نباشد 
باز به نفع یک جریان سیاسی است و راحت تر می تواند 
در عرصه انتخابــات جولان دهد، این یعنی یک حریف 
قَدَر را به شیوه های مختلف از میدان خارج کردن و این 
امربه هیچ وجه به نفع جامعه نیست. آنانی که در چارچوب 
منافع ملی حرکت می کنند طبعا باید بتوانند در انتخابات 
نماینده داشته باشند و شرکت کنند تا بتوانند ظرفیت 
جامعه را فزونی ببخشند. همان طور که گفته شد تمایلات 
جریان های سیاسی همین است، این جریانات سیاسی 
دو کار می توانند انجام دهند، یکی با تولید فکر و اندیشه 
سیاسی جاذبه های خود را فزونی ببخشند، دیگر آن که با 
شیوه های مختلف در رقابت ایجاد محدودیت کنند. خُب 
آن شیوه اول منافع ملی را در بر دارد اما کار بسیار سختی 
اســت و جریان های سیاسی ترجیج می دهند که شیوه 

سهل را انتخاب کنند.

نامه نمایندگان به رهبری در خصوص 
عملکرد هیات عالی نظارت

ولی الله بیاتی نماینده مردم تفرش، آشــتیان و فراهان 
در مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با ایلنا، در 
خصوص در پیش بودن انتخابات هیات رئیسه مجلس 
و انتقادات نمایندگان نسبت به عملکرد هیات رئیسه 
طی سه سال گذشته در برخی موضوعات، گفت: خب 
انتخابات هیات رئیســه مجلس در اجلاســیه سالانه 
برگزار می شــود و افرادی زیادی داوطلب هستند که 
ان شــاءالله مقصود همگی شــان خدمت است. اما من 
عملکرد این همکارانی که اکنون عضو هیات رئیســه 
هســتند را با توجه به شــرایطی که بــرای دولت و 
مجلس به وجود آمد و برخی مشــکلاتی که در کشور 
وجود دارد و کشور نیازمند تعامل میان دو قوه است، 
خوب ارزیابی می کنــم.وی افزود: البته در برخی امور 
عملکرد می توانســت بهتر از این هم باشــد؛ از جمله 
اداره صحن مجلس، جلســات نظارتی که نمایندگان 
بــا وزرا دارنــد و موارد دیگر که به نظــرم عملکرد در 
مجموع مثبت بود؛ در عین حال احتمالا 2 تا ۳ تغییر 
در هیات رئیسه داشته باشیم اما غالب ترکیب هیات 
رئیســه حفظ خواهد شد.عضو کمیسیون امور داخلی 
کشــور و شوراها در پاســخ به این سوال که »بخشی 
از نمایندگان نسبت به عملکرد هیات رئیسه در نحوه 
تعامل با دولت به ویژه در رابطه با استیضاح ها و اینکه 
بعد از جمع آوری امضاء ارجاع نمی شود، انتقاد دارند، 
عنــوان کرد: ببینید هر اقدامی در مجلس باید مطابق 
قانون و آیین نامه باشد، قانون برای نمایندگان حقوق 
نظارتی مختلفی را از تذکر شفاهی تا استیضاح ایجاد 
کرده و هیات رئیســه هم باید مجری قانون باشد؛ اما 
ممکن اســت که در یک محدوده زمانــی نزدیک یا 
همزمان اســتیضاح مثلا ۵ یا 6 وزیر به امضاء برسد و 
به هیات رئیسه برود. خب مدیریت این که این مساله 
چه زمانی مطرح شــود و چطور مطرح شود به دست 
هیات رئیســه انجام می شود؛ ضمن اینکه باید شرایط 
کشــور را در نظر گرفت، طبیعی اســت که نمی شود 
مثلا در یک زمان استیضاح ۵ وزیر مطرح شود چراکه 
اداره کار ســخت خواهد شــد.وی افزود: حتی ممکن 
اســت که درخصوص برخی از وزرا دولت هم نظر بر 
جابه جایی و تغییر داشته باشد که هم در گذشته هم 
در این دولت این اتفاق افتــاده و در آینده همینطور 
خواهــد بود، لذا در اینجا یک مقدار هماهنگی و صبر 
نیاز است تا تغییرات انجام شود، و این تدابیر هم باید 
از سوی هیات رئیسه انجام شود.نماینده مردم تفرش و 
آشتیان ادامه داد: نمی شود ما بگوییم صرفا چون قانون 
گفته است باید همان انجام شود، بالاخره هیات رئیسه 
هم به عنوان تنظیم کننــده روابط بین نمایندگان و 
دولت باید مســاله را به نحوی تنظیــم کند که روند 
کارها مختل نشود. من هم به شخصه به هیات رئیسه 
مجلس انتقاداتی دارم اما در مجموع به نظرم عملکرد 
هیات رئیســه خوب بوده و هرکسی هم در آن جایگاه 
قرار بگیرد ملاحظاتی خواهد داشت.بیاتی در ادامه به 
دیگر انتقادات نمایندگان نسبت به روند کاری مجلس 
اشاره کرد و ابراز داشت: یکی از انتقادات نمایندگان به 
جلسات شورای هماهنگی سران قوا است، نمایندگان 
گله مند هســتند که چرا تصمیماتی که می گیریم و 
قانون می شــود در جای دیگر نقض می شود. این هم 
تذکر داده شــده که رئیس مجلــس و اعضای هیات 
رئیسه باید دقت کنند که مصوبات مجلس را پیگیری 
کنند، ما مجلسِ دولت نیستیم، مجلسِ مردم هستیم. 
مــا باید به وظیفه خودمان در قانونگذاری و نظارت به 
درســتی عمل کنیم و یک بخشی از عملکرد مجلس 
هم مصوبات و قانون اســت و یــک بخش هم هیات 
رئیسه و تعامل با دولت و قوه قضائیه است، در کل ما 
باید مدافع مردم و قانونی که تصویب می کنیم، باشیم.

خبر

فعلی  رئیس  قالیبــاف  محمدباقر  همدلی| 
مجلس شورای اسلامی از اسحاق جهانگیری 
معاون ســابق رئیس جمهــوری در دولت 
حسن روحانی شکایت کرده است. شکایتی 
که برخی آن را شــبیه یک شوخی توصیف 
می  کنند. شــوخی بودن این شکایت را هم 
مشاوران قالیباف تایید کرده اند و می  گویند 
که قبول دارند این شــکایت بیشــتر شبیه 
یک شوخی اســت. چرا که ماجرا مربوط به 
انتخابات گذشــته اســت. در انتخابات سال 
۹6 یعنی پیش از تشــکیل شدن دولت دوم 
حســن روحانی وقتی کــه اصول گرایان در 
مقابــل دولت روحانی صف کشــیده بودند 
و مناظره هــا داغ شــده بــود. قالیباف در 
کنار رئیســی حاضر شــد تا به او در مقابل 
روحانــی و جهانگیری کمــک کند. در آن 
مناظره ها جهانگیری حضور چشــمگیرتری 
داشت. حضور او و ســخنانش در مناظره ها 
به قدری تاثیرگذار بود که بســیاری در آن 
هنگام جهانگیری را گزینه مهم و تاثیرگذار 
ســال های آینده سیاست ایران می  دانستند. 
اما خیلی زود همه چیز تغییر کرد و نه تنها 
جهانگیــری بلکه چهره های مهــم اصولگرا 
همچون علی لاریجانی هم از میدان سیاست 

کنار گذاشته شدند. 
بعــد از مناظره هــای انتخابات ســال ۹6 
انتخابــات ریاســت جمهــوری دیگری هم 
بــا مناظره های مختلف برگزار شــد و حالا 
عمر دولت رئیســی به نیمه رســیده است 
ولی به ناگهان اخباری از شــکایت قالیباف 
از جهانگیری منتشــر می  شود. شکایتی که 
به همــان مناظره های جنجالی ســال ۹6 

برمی گردد. 
اما محمد ســعید احدیان به عنوان دستیار 
سیاسی و رســانه ای رئیس مجلس شورای 
اســلامی توضیــح داده کــه این شــکایت 
اتفاق جدیدی نیســت، بلکه به همان زمان 
برمی گــردد و این قوه قضاییه بــوده که با 
کندی به آن رســیدگی کرده اســت. او در 
توییتــر در این باره نوشــته: »خبر می زنند 
قالیباف بعد از ۵ ســال تازه پارســال برای 
مناظره سال۹6 از جهانگیری شکایت کرد؛ 
اما ماجرا چیســت؟ دکتــر قالیباف همان 
ســال۹6  بدلیل دروغ های آقای جهانگیری 
از او شــکایت کــرد اگر قــوه قضاییه وقت 
همان زمان به این شکایت رسیدگی می کرد 
باعث بازدارندگی از دروغ گویی در مناظرات 
می شد. در نهایت اسفند پارسال در دادسرا 
قرار مجرمیت صادر و ســپس پیغام ها برای 
گرفتن رضایت شــروع شــد که تنها شرط 
آقای قالیباف پذیرش رسمی اشتباه بود در 
همین حال که آقایان پیگیر رضایت هستند، 
تیم رسانه ای شان شــروع به عملیات روانی 
برای تأثیرگذاری بر رای دادگاه کرده است.«

این شــکایت واکنش هــای مختلفی در پی 
داشــت. برخی آن را یک حربه تبلیغاتی از 
ســوی قالیباف و نزدیکانش ارزیابی کردند. 
این دســته از افــراد معتقد هســتند که با 
توجه به نزدیک تر شدن به انتخابات مجلس 
قالیباف مجبور اســت که با طرح موضوعات 
جنجالی خود را در صدر اخبار نگه دارد. در 
کنار این تحلیل ها اسحاق جهانگیري نیز که 
موضوع اصلی این ماجراســت واکنش نشان 
داده است. او در جلسه »یاد یاران« متشکل 
از جمعی از مدیران اســبق وزارت آموزش 
و پرورش حاضر شــد و در پاسخ به سوالي 
درباره شــکایت قالیبــاف از خودش گفت: 
»این رفتار از شــوخي هاي دوران ماست که 
یــک نامزد از نامزد دیگر به خاطر مســائل 
طرح شده در مناظره ها که مردم آن مباحث 
را شــنیده و خود قضاوت کرده اند، شکایت 
مي کند. در انتخابات ۹6 ایشــان به اشکال 
مختلف مسائل شخصي یا موضوعاتي که در 
حوزه مستقیم مسوولیت بنده نبود را مورد 
ســوال قرار داد. من ضمن پاســخ، به طرح 
چند پرســش پیرامــون موضوعاتي که آن 
زمان و شــاید هنوز در افکار عمومي مطرح 
بود مانند املاک نجومي، چگونگي واگذاري 
ســهام شــهرداري در بانــک ســرمایه و... 
پرداختم که ایشــان به این سوالات پاسخي 
نداد. ظاهرا ایشــان اهل پاسخگویي نیست. 
در حالیکه مسئولان جمهوری اسلامی باید 
بدانند بدون اســتثنا باید بــه افکار عمومی 
پاسخ بدهند. اگر مسئولی آمادگی و تمایلی 
برای پاسخگویی به افکار عمومی ندارد، بهتر 
است در مسئولیت های که مهم ترین ویژگی 

آن پاسخگویی است، وارد نشود.« 
حالا محمدســعید احدیان، مشاور سیاسی 
و رســانه رئیس مجلس که به جای قالیباف 
در رســانه ها صحبت می  کند به نوعی این 
تحلیــل جهانگیــری را تایید کرده اســت. 
او در واکنــش به صحبت هــای جهانگیری 
معاون اول دولــت روحانی مبنــی بر ابراز 
تعجب از شــکایت یک نامزد از نامزد دیگر 
بدلیل اظهارات در مناظــره گفت: »از نظر 
آقــای جهانگیری و روحانــی در مناظرات 
انتخاباتی تهمــت زدن و دروغ گفتن مجاز 
اســت؛ بر همین اساس اســت که آنها در 
مناظــرات انتخاباتی هر دروغی را می  گویند 
و هر تهمتی می  زنند. متاســفانه بدلیل عدم 
برخــورد قاطع با دروغ گویی ها در مناظرات، 
بداخلاقی در مناظرات تبدیل به رویه شــده 
اســت؛ اینکه تهمت زدن در کشور ما هزینه 
ندارد، ریشه بسیاری از سیاه نمایی ها است.«

به گزارش ایسنا، وی در واکنش به این بخش 
از صحبت های جهانگیری که »شکایت آقای 
قالیباف از شوخی های دوران است« گفت:» 
8 سال ایشــان با مردم شوخی کرد و آقای 
روحانی خندید، حالا با صدور حکم دادگاه، 
یک بار هــم ما با آقای جهانگیری شــوخی 
کنیــم، مردم بخندند.« مشــاور سیاســی 
رئیــس مجلس درباره چرایی این شــکایت 
آن هم ۵ ســال پس از مناظره توضیح داد: 
»این شکایت پیرو تصریح آقای قالیباف در 
جریان مناظره، در اســفند ۹6 انجام شــده 
اما رســیدگی آن با تاخیر آغاز شده است. « 
احدیــان در واکنــش به موضــوع تکذیب 
ارســال پیام برای رضایت قالیباف از سوی 

جهانگیری گفت:»کسی که دروغ گفتن در 
مناظره را مبــاح می داند باید هم این بحث 
را تکذیب کنــد؛ همین قدر بگویم که یکی 
از وزرای ســابق و یکی از نمایندگان حاضر 
پیگیــر اخذ رضایت بودنــد و آقای قالیباف 
هم  صرفا خواستار پذیرش رسمی اشتباه از 

سوی جهانگیری برای رضایت بودند. «
قالیباف با این که اکنون ریاســت مجلس را 
در اختیار دارد اما تحت فشارهای مختلفی 
اســت. بخش قابل توجهی از بدنه مجلس و 
نیروهای اصول گرا منتقد جدی او هستند و 
حالا قالیباف نگران اســت که نتواند کرسی 
خــود را در مجلس نگــه دارد. او بیم آن را 
دارد کــه در انتخابات پیــش روی مجلس 
شورای اســلامی نتواند به مجلس راه پیدا 
کنــد. این در حالی اســت که بخشــی از 
اصول گرایان از حالا تلاش های خود را آغاز 
کرده اند که رئیس جدیــدی برای مجلس 
شــورای اسلامی پیدا کنند و به این ترتیب 
قالیباف را حذف کند. به نظر می رســد که 
قالیبــاف و حامیانش حــالا می  خواهند در 
ماه های آینــده برنامه های تبلیغاتی خود را 
گسترش دهند تا بلکه بتوانند حداقل رایی 
برای ورود به مجلس کســب کنند. شکایت 
از یک چهره مطرح اصلاح طلب اکنون و در 
آســتانه انتخابات می تواند او را در موقعیت 
خاکریز اصول گرایان قرار دهد که مشــغول 
اصلاح طلبانی  است؛  اصلاح طلبان  با  مبارزه 
که البته حضوری در میــدان ندارند و این 
مبارزه بــه مثابه حمله به مواضع دشــمن 
فرضی اســت که به هرحال می توان از آن 

پیروز بیرون آمد.

بررسی شکایت رئیس مجلس از جهانگیری به خاطر اظهارات 6 سال پیش او؛ 

قالیباف در موقعیت حمله به دشمن فرضی
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فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی ســپاه رصد ناو همیلتون 
حامل ســه فرمانده ارشد نیروهای دریایی امریکا، انگلیس و 

فرانسه توسط پهپاد و شناورهای این نیرو را تایید کرد.
به گزارش تسنیم، سردار عباس غلامشاهی فرمانده منطقه 
یکم نیروی دریایی ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
نیروی دریایی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی طبق برنامه 
مســتمر و جاری خود به صورت شبانه روزی تردد شناورها 
در تنگه هرمز و خلیج فارس را با اشــراف اطلاعاتی، کنترل 

و رصد می کنند.
 وی افزود: عصر جمعه 2۹ اردیبهشت ماه نیز هنگام خروج 
ناو آمریکایی “پل همیلتون “که به ادعای آنها حامل ســه 
فرمانده ارشــد نیروهای دریایی امریکا، انگلیس و فرانسه 
بود، از سوی پهپادهای شناســایی این نیرو و شناورهای 
گشــتی ناو تیپ ذوالفقار منطقه یکم نیروی دریایی سپاه 

مورد رصد دقیق قرار گرفت.
 سردار غلامشــاهی افزود: در گذشته هم این شناور هنگام 
ورود به تنگه هرمز مورد شناسایی شناورهای گشتی و مرکز 
فرماندهی کنترل تنگه هرمز نیروی دریایی سپاه قرار گرفته 

بود و کاملًا تحت رصد  و کنترل ما بوده است.
 فرمانده منطقه یکم دریایی سپاه هوشیاری و هوشمندی 
در تامین امنیت دریایــی منطقه را خصیصه ذاتی نیروی 
دریایی ســپاه توصیف و تاکید کرد: هرگونه شناور ورودی 
به تنگه هرمز تحت کنترل و اشراف اطلاعاتی جان برکفان 
غیرتمند نیروی دریایی سپاه بوده و لحظه ای از دایره رصد 

آنان دور نخواهند ماند. 
پیش از این نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
یک نفت کش خارجی متخلف را در تنگه هرمز توقیف کرده 
بود. بنا بر اعلام قوه قضائیه )دادستان تهران(، این کشتی با 

نام »نیووی«، در پی شــکایت شاکی و دستور مقام قضایی 
توســط نیروی دریایی سپاه توقیف شده است. ناوگان پنجم 
نیروی دریایی آمریکا نیز مدعی شده است که این نفتکش با 
پرچم پاناما در حال تردد به سمت بند الفجیره امارات بوده. به 
گزارش تسنیم، 8 اردیبهشت نیز، یک فروند کشتی متخلف 
با پرچم جزایر مارشــال که در خلیج فــارس پس از تصادم 
با شــناور ایرانی موجب مفقود و مصدوم شدن چند خدمه 
ایرانی شده بود، توسط نیروی دریایی ارتش در دریای عمان 
شناسایی و توقیف شد. کشتی فوق خلاف مقررات بین المللی 
مبنی بر کمک به شــناور و مصدومان، اقدام به فرار از خلیج 
فارس کرده بود که بلافاصله پس از درخواست از سوی مرکز 
تجسس و نجات دریایی )MRCC(، نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران اقدام به رهگیری، شناسایی و توقیف 

کشتی ناشناس در دریای عمان کرد.

ناو همیلتون زیر سایه رصد سپاه

همدلی|  یک روز بعد از آن که رئیس قوه قضاییه از ناکارآمدی 
شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا سخن گفته دیروز 
معــاون اول رئیــس جمهوری از هماهنگــی و همکاری بین 
سران قوا تعریف کرده اســت. به نظر می  رسد که انتقادات از 
دولت به خاطر مشکلات اقتصادی در حال افزایش است. این 
انتقاد محسنی اژه ای از ناکارآمد بودن شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی هم بیشتر از همه متوجه دولت می  شود. چرا که این 
دولت اســت که اجرای قوانین و تصمیمات مهم کشــور را بر 
عهده دارد. اژه ای رئیس دستگاه قضا با اشاره به سازوکارهایی 
که برای غلبه بر مســائل و مشــکلات اقتصادی ایجاد شده، 
مشخصاً به تشکیل شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا 
اشاره کرده و گفته بود: »متأســفانه شورای مزبور با توجه به 
اختیارات و ظرفیت هایی که داشت، نتوانست به نحو مطلوبی 
عمل کند؛ لذا باید نواقص و کاستی های موجود در امر تجمیع 
قوا و هماهنگی ها، برای غلبه بر مســائل و مشکلات اقتصادی 
مرتفع گردد.  همه مسئولان و دستگاه های ذی ربط کشور، در 
امر غلبه بر مســائل و مشکلات اقتصادی باید با تمام قوا ورود 
داشته باشند؛ ما نیز در قوه قضاییه ضروری است که بدانیم چه 
کارهایی را در رابطه با موضوع فوق الذکر باید انجام دهیم و از 

چه کارهایی باید اجتناب کنیم؛ باید همواره این سوال را از خود 
مطرح کنیم آیا امکان آن وجود ندارد که دشمن در بین خود 

ما اختلاف بیفکند؟«
حالا با وجود انتقاد محسنی اژه ای دیروز مخبر خیلی صریح در 
سخنرانی خود به هماهنگی سران قوا پرداخت. محمد مخبر 
معاون اول رئیس جمهوری صبــح دیروز در همایش معرفی 
سند برنامه پنج ساله هفتم توسعه که در سالن اجلاس سران و 
با حضور وزرا و نمایندگان مجلس شورای اسلامی برگزار شد، 
سخنرانی کرد. سخنرانی او بیشتر درباره برنامه پنج ساله توسعه 
و نقش دولت بود و از اساس هیچ ارتباطی به مسئله سران قوا 
نداشت. او در بخش های مختلف سخنرانی خود تنها تلاش کرد 
که از دولت و شــخص رئیس جمهوری تعریف کند و اقدامات 
دولت را ســازنده توصیف کند. اما در انتهای سخنرانی خود با 
این که اصل موضوع ســخنرانی مسئله دیگری بود به موضوع 

هماهنگی سران قوا پرداخت.  
معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به حساسیت مردم 
و رهبر معظم انقلاب درخصوص هم افزایی قوای سه گانه تاکید 
کرد: »هماهنگی و همکاری ســران قــوا در بهترین وضعیت 
ممکن است و اراده قوای مقننه، مجریه و قضاییه در کمک به 

یکدیگر اســت و سایر قوا عزمی راسخ در کمک به دولت برای 
حل مشکلات کشور دارند.«

مخبر در حالی این ســخنان را مطرح می  کند که او یکی از 
مجریان دســتورهای مهم شورای عالی هماهنگی اقتصادی 
سران قواست. ســران قوا مصوبه مولد سازی اموال دولت را 
تصویــب کــرده بودند و برای آن یک هیــات عالی در نظر 
گرفته بودند که در راس آن محمد مخبر قرار دارد. با انتقاد 
اژه ای از ناکارآمد بودن شورای عالی هماهنگی برخی معتقد 
هســتند که بیش از همه این انتقاد شــامل مخبر هم می  
شــود. حالا احتمالا مخبر بیم آن را دارد که فشــارها علیه 
او افزایش یابد. بخصوص آن که ســکان مدیریت اقتصادی 

دولت رئیسی در دستان او نیز هست.
انتقادات از شورای عالی سران قوا زمانی جدی تر شد که رهبری 
انقلاب در دیدار اخیر خود با دانشجویان در پاسخ به سوالی به 
این موضوع پرداختند و گفتند:» این جلسه دائم نیست بلکه 
برای چند هدف از جمله اصلاح ساختار بودجه، تدبیر شده که 
تاکنون پیشرفت مورد انتظار در تحقق اهداف صورت نگرفته 
اســت. ضمن اینکه نشست ســران، راه منطقی نزدیک شدن 

دیدگاه و حل مشکلات است.«

بحث بر سر وضعیت شورای هماهنگی سران قوا؛

واکنش ضمنی مخبر به سخنان محسنی اژه ای


